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Zápis do 1. třídy 

  NOVINY OBCE SEBRANIC  NOVINY OBCE SEBRANIC  NOVINY OBCE SEBRANIC  NOVINY OBCE SEBRANICE                     * Duben 2018 * 20. ročník * číslo 4* 

SEBRANICKÉ 
NOVINY 

Z jednání ZO Pozvánka na veřejné zasedání ZO Společenská kronika 

Zveme občany  
na veřejné zasedání ZO, které se koná  
v pondělí 23. 4. 2018 v 19.00 hodin 
v zasedací místnosti Obecního úřadu. 

Lenka Karalová, starostka obce 

Veřejné zasedání dne 19. 3. 2018 
Přítomno bylo 8 členů ZO. 

 
ZO schválilo: 
- spisový a skartační řád obce Sebranice.  
- smlouvu o poskytnutí investičního příspěv-
ku č. 5/2018 na akci „Nákup příkopového 
ramena Marolin M480“ ve výši 57.066,- Kč. 
Smlouva je mezi obcí Sebranice a Svazkem 
obcí Mikroregion Litomyšlsko-Desinka. 
- bezúplatný převod turistického odpočívadla 
(autobusová zastávka u hl. silnice směr Lito-
myšl). Převodce je Kraj Smetany a Martinů, 
a nabyvatelem je obec Sebranice. 
- poskytnutí dotace na domovní ČOV na 
p.p.č. 498/14 v k.ú. Sebranice u Litomyšle. 
Žadatel splnil podmínky pro přijetí dotace 
ve výši 24.230,- Kč.  
- kupní smlouvu mezi obcí Sebranice a Svaz-
kem obcí Vodovody Poličsko. Obec kupuje 
st.p.č. 158/2 – zastavěná plocha a nádvoří 
o výměře 36 m2 a p.p.č. 269/39 – trvalý trav-
ní porost o výměře 29 m2 za cenu obvyklou 
v místě a hradí vklad do katastru. 
- projekt na výstavbu rodinného domu na 
pozemku p.č. 369/10 v k.ú. Sebranice 
u Litomyšle s tím, že fasáda bude lomená 
bílá, taška bude v červeném odstínu. 
ZO povolilo výjimku: 
- pro p.p.č. 369/10 na umístění a tvar garáže 
z důvodu složitého a omezeného vstupu 
na pozemek. 
- podpořit vytvoření komplexní komunitní 
strategie školy. 
ZO vzalo na vědomí: 
- Nájemní smlouvu mezi Svazkem obcí Mik-
roregion Litomyšlsko-Desinka, pronajímate-
lem a panem Martinem Kutou, nájemcem 
příkopového ramena typ: Marolin M 480. 
- Smlouvu o spolupráci a zajištění provozu 
příkopového ramena Marolin M 480 mezi 
Svazkem obcí Mikroregion Litomyšlsko-
Desinka, pronajímatelem a panem Martinem 
Kutou, nájemcem příkopového ramena typ: 
Marolin M 480. 
- možnost směny pozemku s Agro družstvem 
Sebranice za účelem výstavby sběrného dvo-
ra.  
ZO neschválilo: 
- umístění kontejneru na textil v obci Sebra-
nice, i nadále budeme spolupracovat s Diako-
nií Broumov.             

 Lenka Karalová, starostka obce 

    Všem jubilantům, kteří v dubnu osla-
ví své narozeniny, srdečně blahopřeje-
me:  

 
Marie Klejchová  96 let 
Jan Šimek   80 let 
Josef Klusoň   75 let 
Tomáš Witz   70 let 
Bohuslava Rejmonová 60 let 
Jiří Kopecký   50 let 
Vojtěch Zindulka  50 let 

 
„Jistoty jsou dobré, nejistoty 

přitažlivé, tajemství vyzývavá.“ 
Josef Čapek 

 
V březnu se narodily tyto děti: 

Josef Stehlík, Anna-Marie Sacjuková 
a Kristýna Kalánková 
Rodičům gratulujeme! 

Duben, květen 2018    
Popelnice: 6. 4., 20. 4., 4. 5. 
Plasty: 23. 4. 
Papír, olej: 27. 4.  

Hospůdka na koupališti 

Pravidelný svoz odpadů 

Prosba občanům 

     Základní škola oznamuje všem rodičům 
budoucích prvňáčků, že zápis dětí do 1. třídy 
pro školní rok 2018/2019 se koná ve středu 
18. dubna 2018 od 12:00 do 17:00 hodin 
v budově ZŠ v Sebranicích (děti narozené 
1. 9. 2011 – 31. 8. 2012). 
Bližší informace na www.zslubna.cz. 

Vedení školy 

Přání k Velikonocům 

Permanentky na koupaliště 

     Vážení občané, 
chtěli bychom Vás poprosit, abyste si své 
popelnice označili číslem popisným, aby 
zaměstnanci Technických služeb Hlinsko 
mohli případně nahlásit na Obecní úřad, 
která popelnice nebyla vyvezena a z jakého 
důvodu. Děkujeme za spolupráci. 

Lenka Karalová, starostka obce 

Drazí, 
prožijte období velikonoční  

v radosti a lásce  
s lidmi Vašemu srdci blízkými. 

Přejí zastupitelé  
a zaměstnanci obce Sebranice 

Vážení občané, 
    Obecní úřad Sebranice Vám opět nabízí 
možnost objednání permanentek na letní se-
zónu roku 2018 pro vstup na koupaliště 
v Sebranicích. Posledním dnem pro objed-
nání permanentek je čtvrtek 31. května 
2018. Poté již nebude možné permanentky 
objednat. Permanentky si můžete objednat 
buď telefonicky na čísle 461 745 133, e-
mailem na obec@sebranice.cz nebo osobně 
v kanceláři obecního úřadu.  
     K objednání permanentek potřebujeme 
znát: jméno, příjmení, datum narození 
a bydliště. Pokud objednáváte permanentky 
přes e-mail, objednávku Vám potvrdíme. 
Pokud neobdržíte potvrzení objednání, nemu-
sel nám e-mail přijít, a proto Vás předem 
prosíme o opětovné zaslání objednávky.  
Děkujeme.          Za OÚ Sebranice Iva Jílková

Obec Sebranice srdečně zve místní  
i přespolní k návštěvě 

HOSPŮDKY NA KOUPALIŠTI 
která od 27. 4. 2018 

zahajuje svůj sezónní provoz. 
 

Možnost obědů. 
Přijďte posedět do příjemné restaurace  

s krásnou vyhlídkou. 
 

Otevřeno bude zatím jen pátky  
a o víkendech: 
Pátek 15–21 hod. 

Sobota, neděle 11–21 hod. 
 

Ve dnech 30. 4., 1. 5., 7. 5. a 8. 5. 2018  
bude otevřeno od 11 do 21 hod. 
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Sebranický Orel Zlatá svatba 

Sebranický Orel 

Velikonoce 2018 v naší farnosti 

     V sobotu 3. března 2018 oslavili v zasedací místnosti obecního 
úřadu zlatou svatbu manželé Ludmila a Bohumil Stříteských. K to-
muto významnému výročí pro ně připravily starostka obce a paní 
Václava Tmejová v zasedací místnosti obecního úřadu malou oslavu.  
     Výročí svatby je oslavou lásky, důvěry, sounáležitosti, tolerance, 
pochopení. Nejsou tolik důležité věcné dary, ale smysl pro to, vzá-
jemně si naslouchat, podporovat se, zvládat neduhy a trápení.  
     Manželům Stříteským k tomuto významnému jubileu srdečně 
blahopřejeme a přejeme mnoho dalších společně prožitých let plných 
lásky, zdraví a pohody. 

Za OÚ Sebranice Iva Jílková 

Foto. M. Čermák 

Pokračování z předchozího čísla 
Cvičiště, prostory Orla a jejich změny 

     Po obdržení stanov 8. srpna 1923 zahájil Orel svoji činnost. Díky 
tomu, že bylo léto, cvičil Orel nejprve na farské zahradě, kterou jim 
propůjčil pan farář Jan Bauer. Zde se také připravovali na první veřej-
né cvičení. Ale s přicházejícím podzimem musela rada najít vhodné 
prostory na cvičení, aby mohla jednota pokračovat ve své činnosti 
i během zimy. Nebylo lehké najít vhodný sál. Jednou z možností byl 
sál v hostinci u Zlámalů, kde se konala první valná schůze, ale tento 
prostor byl příliš malý a navíc nevyhovoval nařízením o cvičení žac-
tva. Nakonec se podařilo sehnat sál v Huntovně v Lubné od pana 
Danše. Tento sál sice svými rozměry splňoval požadavky, ale nebyl 
v příliš dobrém stavu.  Členové potřebovali několik dní na to, aby sál 
uvedli do přijatelného stavu. V kronice je stav sálu popisován takto: 
„Podlaha byla vytrhána, stropem se dívaly do něho hvězdičky a cha-
trnými okny a dírou ve zdi, která vznikla výměnou trámu fučil vítr.“  
Když byly opravy dokončeny, mohl se sál začít využívat k běžnému 
cvičení, ale ani po opravách nebyla tělocvična v nejlepším stavu 
a některé události se musely i nadále konat v hostinci paní Zlámalo-
vé, například plesy. 
     V říjnu roku 1926 se podařilo získat pěkně opravený sál v Lubné 
od p. Píče, užívání sálu bylo ošetřeno smlouvou podepsanou 2. pro-
since 1926 v tomto znění: 
„Smlouva nájemní! 
Mezi Viktorem Píčem, hostinským v Lubné s jedné strany a jednotou 
Orla Čsl. V Sebranicích s druhé strany byla níže uvedeného dne uči-
něna nájemní smlouva a to  takto:  
Pan Viktor Píč, dává sál svého hostince v Lubné čp. 207 na dobu 
šesti let v pronájem Jednotě Orla Čsl. v Sebranicích za roční popla-
tek 100 Kčs. tj. jedno sto korun Čsl. ke cvičení všech kategorií!  
Jednota Orla Čsl. v Sebranicích smí po celou tu dobu užívati uvedené 
místnosti zákonitým způsobem bez všeliké překážky a ručí za škody  
cvičením způsobené! Hostinský p. Píč vymiňuje si v sále uvedeném 
pořádati jakoukoliv zábavu, neb jinému ji dovoliti po dohodě a do-
mluvě s uvedenou jednotou Orla!  
O patřičný úklid se postará jednota Orla.  
V Lubné dne 18.10.1926“ 
     Jednota nyní měla pořádný prostor ke cvičení a tento prostor byl 
i reprezentativní a mohly se zde konat pořádat plesy, besídky atd. 
V listopadu roku 1928 se situace opět změnila, hostinský p. Píč pro-

najal sál firmě, která vyráběla pletenou obuv. Proto se pan hostinský 
obrátil na funkcionáře s prosbou o popuštění sálu a nabídl za něj lokál 
v přízemí, který byl ovšem malých rozměrů. Jeho prosbě bylo vyho-
věno s podmínkou za drobných úprav ve smlouvě, se kterými hostin-
ský souhlasil. 
     Téhož roku se katolické spolky shodly, že je potřeba vybudovat 
spolkový dům. Spolky chtěly, aby spolkový dům stál na frekventova-
ném místě, takové možnosti poskytoval pozemek farské zahrady 
v Sebranicích. Kvůli získání potřebných informací se rozhodli zajet 
do Hradce Králové za panem Dr. Sobotkou, aby jim poradil, jak 
v celé věci postupovat. Podle jeho rady byla 29. prosince roku 1928 
odeslána žádost o povolení prodeje pozemku farské zahrady biskup-
ské konsistoři v Hradci Králové. V žádosti popisují jejich svízelnou 
situaci, líčí, jak se místní Sokol snaží odlákat katolickou mládež a oni 
bez základních prostředků mohou jen těžko konkurovat nepřátelské-
mu Sokolu. 
     Situace s pozemkem se nevyvíjela příznivě, v březnu roku 1929 
byla spolkům zaslána jejich žádost zpět bez jakýchkoli poznámek. 
Proto se na poradě spolky dohodly, že vyšlou dva bratry do Hradce 
Králové osobně. Vybráni byli Josef Kopecký a Josef Stráník, ti se 
vydali do Hradce Králové přesto, že venku bylo 40 stupňů pod nulou. 
Když dorazili do konsistoře, bylo velmi zajímavé, že kancléř nevěděl, 
že žádost byla zaslána zpět sebranickým spolkům, a tak ji stále hledal 
po truhlách. Když se bratři zeptali, proč byla jejich žádost zamítnuta, 
bylo jim vysvětleno, že nelze vyvlastnit ovocnou zahradu. Jenže se-
branická fara měla dvě zahrady, jednu ovocnou, o jejíž pozemek 
vůbec nešlo a druhou, na které žádné stromy nerostly a pronajímala 
se k různým účelům. Když se to bratru Kopeckému a Stráníkovi po-
dařilo pánům v konsistoři vysvětlit, byli ubezpečeni, že jejich žádost 
bude kladně vyřízena. 
     A skutečně za pár dní došel souhlasný dopis z hradecké konsistoře 
ze dne 14. března 1929. V dopise stálo, aby byla sepsána smlouva 
a následně zaslána zpět konsistoři ke schválení. Starosta Orla Tomáš 
Havran byl už před dojitím dopisu z konsistoře v kontaktu 
s advokátem Josefem Mimrou, který již měl hotový nástin smlouvy, 
a tak netrvalo dlouho doladit poslední detaily. Nastal pouze jediný 
zádrhel, a to když smlouvu nešlo schválit dřív, než byly peníze slože-
ny k rukám pana faráře Jana Bauera a potvrzení o zaplacení nebylo 
odesláno patronátnímu komisaři. Nakonec byl dne 27. dubna 1929 
pozemek zaplacen v ceně 2,10 Kčs/1m2, takže celková cena pozemku 
byla 5411 Kčs. Usnesením soudu byl prodej pozemku schválen 
1. března 1930. 

     Pokračování příště 

     Drazí farníci, 
     všichni se těšíme na jaro. Před pár dny se zdálo, že přišlo s plnou 
silou. Dnes, když píšu těchto pár řádků, je první jarní den. Sice svítí 
venku slunce, ale na střechách leží poprašek sněhu a v noci řádně 
mrzlo.  Zima se nechce vzdát, ale cítíme, že jaro – život – zvítězí. 
     Letošní neděle Zmrtvýchvstání připadá na 1. dubna, na „apríla“.  
V ten den slavíme také vítězství života, skutečného života. Ježíš Kris-
tus svedl souboj s chladem nenávisti a zdálo se, že ten souboj prohrál. 
Byl zrazen přítelem, další přátelé ho zapřeli nebo zbaběle utekli, a ten 
který byl mnohými považován za velikého proroka a učitele života, 
byl odsouzen a popraven jako ten nejhorší zločinec zasluhující jen 
opovržení, a mnozí to akceptovali. Ale když už všichni ztratili naději 
a začali se vracet ke svým starým prázdným životům (Lk 24,21), on 
vstal z mrtvých a ukázal všem cestu k životu, k novému životu, který 
dává smysl, a který už  nemůže chlad smrti překonat. 
     Na apríla si mnozí užijí vtipů a nachytávek, ale Kristovo 
Zmrtvýchvstání není apríl ale fakt. 
Přeji vám všem radostné prožití Velikonoc. 

P. Petr Košák SDB, farář 
Pořad bohoslužeb v Sebranicích: 
29. 3. Zelený čtvrtek:  18:30 – mše na památku Poslední večeře Páně 
30. 3. Velký Pátek:      17:00 – obřady umučení Páně 
31. 3. Bílá sobota: 8:00 – modlitba Ranních chval 
  20:00 – Velikonoční vigilie (mše) Zmrtvýchvstání 
1. 4. Neděle Zmrtvýchvstání – mše v 7:30, 9:45, 
V neděli 1. 4.  budou také mše v Lezníku a Širokém Dole 
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Co se děje za dveřmi ZŠ? 

Beseda s panem Lehockým 
Způsob, jak loví tento malý opeřenec, je naprosto úchvatnou 

podívanou, trvající sotva pár vteřin. Jakmile uvidí ve vodě rybku, 
vrhne se za ní. V letu stihne při kontaktu s vodní hladinou aktivovat 
modrou blánu, která překryje oko, aby ho voda nepoškodila, ale aby 
dobře viděl. Kořist uloví a vylétá zpět nad vodní hladinu. Tam se 
pohodlně usadí na větev a může začít hostina. Tak co? Poznali jste, 
o jakého ptáčka jde? Druháčci z naší školy už by si s touto hádankou 
hravě poradili. A Vám prozradíme, že oním ptáčkem je ledňáček. 

V pátek 9. 2. měli možnost druháci besedovat o tom, jak to 
v ptačí říší chodí. Povídali si s panem Michalem Lehockým, který je 
nejen fotograf, ale také vášnivý milovník ptactva. Dozvěděli se 
o původu a vývoji ptáků, o různých odlišnostech a zvláštnostech. 
Pomocí fotografií se seznámili s našimi nejznámějšími pěvci a dravci. 
Ve videoukázkách poslouchali zvuky ptáků. Některé byly pro ně 
známé, jiné slyšeli úplně poprvé. Nakonec si děti své znalosti mohly 
prověřit při malém kvízu. Nutno dodat, že si vedly skvěle. 

Touto cestou bychom ještě jednou rádi panu Lehockému podě-
kovali a věříme, že se zase někdy setkáme. Tentokrát třeba na nějaké 
výpravě do přírody. 

Lenka Kunčíková 

Nejen sedmáci si užívali týden na lyžích 
     Ve dnech 11.─16. února 2018 proběhl lyžařský výcvikový zájezd 
žáků 7. třídy a vybraných žáků 8. a 9. třídy naší školy. Kurz byl zor-
ganizován poprvé v lyžařském areálu Deštné v Orlických horách 
v útulném penzionu Sport, ze kterého to byl jen skok na chutnou 
stravu do hotelu Orlice. A protože ani počasí si s námi tentokrát neza-
špásovalo, byly vytvořeny ideální podmínky pro výuku lyžování. 
     Instruktoři Mgr. Ilona Břeňová, Mgr. Zdeněk Přiklopil 
a Mgr. Jindřich Novotný pracovali s žáky rozdělenými do tří družstev 
podle výkonnosti. Začátečníci a mírně pokročilí si v rámci dopoled-
ních a odpoledních programů postupně osvojovali a rozvíjeli základy 
lyžařských dovedností, družstvo pokročilých lyžařů zdokonalovalo 
svoji techniku jízdy a na výborně upravených sjezdovkách se sezna-
movalo se současnými trendy moderního lyžování. Na praktickou 
výuku navazoval večerní program, v němž žáci načerpali základní 
poznatky z oblastí teorie i historie lyžování, lyžařské výzbroje a vý-
stroje nebo možných rizik spojených s pobytem v horách. 

     I v časově nabitém rozvrhu se našla chvilka na zábavu nebo zmrz-
linový pohár a poslední večer, kdy proběhlo slavnostní vyhodnocení 
kurzu, si žáci s chutí zasoutěžili při veselém kvízu o ceny ve stylu 
populární soutěže „Riskuj!“. 
     Je třeba vyzdvihnout příkladné nasazení, vytrvalost, chuť učit se 
novým dovednostem a radost z pohybu, která byla průvodním atribu-
tem celého pobytu. Celý lyžařský kurz se nesl ve sportovním duchu 
a pozitivní atmosféře, kterou neotupila ani stoupající únava v jeho 
závěru a mnozí účastníci se již teď těší na příští zimu, až si se školou 
společně opět vyjedou na hory. 

 Mgr. Jindřich Novotný 
ZŠ Lubná-Sebranice 

 
Recyklohraní 

     Recyklohraní je program pod záštitou MŠMT České republiky, 
do kterého se zapojila naše základní i mateřská škola. Cílem je pro-
hloubit znalosti dětí v oblasti třídění odpadů a recyklace. Vztah 
k životnímu prostředí utvářet formou her, praktických činností a pře-
devším účastí na sběru použitých baterií, tonerů z tiskáren nebo ma-
lých vysloužilých elektrospotřebičů.  
     Za dobře vypracované úkoly můžou žáci získat věcné odměny 
typu výtvarných a sportovních potřeb, her nebo školních pomůcek. 
Našim žákům se plnění úkolů velmi daří. Do dnešního dne nasbírali 
127 kg baterií, 38 kg elektrospotřebičů a 50 tonerů. V loňském roce 
získali 1. místo v Pardubickém kraji za natočení krátkého videa 
o recyklaci. Letos opět 1. místo za zpracování fotoreportáže při výro-
bě mapy Lubné se sběrnými místy. Díky těmto úspěchům přibyde 
dětem do herny stolní fotbal.  
     V případě, že byste měli zájem přispět ke sběru elektrospotřebičů, 
baterií či tonerů, můžete se obrátit na školu a vše nepotřebné ode-
vzdat do příslušných kontejnerů. Pomůžete tak nejen dětem, ale 
i životnímu prostředí.                  

Mgr. Ilona Nováková 

My a inkluze 
Inkluzivní vzdělávání je veřejností i odborníky velmi často disku-

tovaný problém. Rozebírá se přínos, nastavení, hranice, podmínky, 
financování atp. Jde o velmi humánní a ušlechtilou představu zajistit 
rovné šance jakýchkoliv dětí na vzdělávání a vzdělávat všechny děti 
pohromadě (podpora tolerance k odlišnosti a spolupráce). Jak se 
s tímto trendem vyrovnává naše škola? 
 

V inkluzivní škole, podobně jako ve škole naší, se společně vzdě-
lávají všichni žáci bez ohledu na zdravotní, sociální, kulturní či jiné 
znevýhodnění. Nechodí tedy do žádné speciální vzdělávací instituce, 
ale do běžné školy. I v té naší bychom našli žáky, kteří by ještě před 
několika lety těžko zvládli tehdejší způsob a obsah výuky. 

Škola a učitelé se tato jejich znevýhodnění a speciální vzdělávací 
potřeby snaží respektovat a odpovídat na ně různými opatřeními. 
Je to například odlišná výuková metoda, úprava a redukce učiva 
v rámci individuálního vzdělávacího plánu. Využíváme pomoci asis-
tentů pedagoga, školních asistentů a externích pracovníků - např. 
školního psychologa. Spolupracujeme s pedagogickým centrem 
a pedagogicko - psychologickými poradnami při zajišťování diagnos-

tiky a stanovení podpůrných opatření. Tato změna je postupná a pro-
bíhá průběžně v rámci několika let. 

Princip inkluzivního vzdělávání na naší škole se daří naplňovat 
díky dobré spolupráci učitelů a asistentů. Těší nás, že efektivita této 
spolupráce se odráží na studijních výsledcích a sociálním začlenění 
dětí.                 Jaroslav Bauer 
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Hurvínkův školní apríl 

Hurvínkův školní apríl Co se děje za dveřmi ZŠ? 

Florbalová soutěž mladších žáků 
Ve čtvrtek 15. 2. vyrazili žáci prvního stupně do Dolního Újezdu 

na oblastní kolo florbalu. Po velmi napínavých i citově vypjatých 
bitvách se celí vyčerpaní a propocení prostříleli až na první místo. 
Některá družstva byla výkonem vyrovnaná i houževnatá, a tak 
o skóre mnohdy rozhodovaly poslední vteřiny. Silnou oporou našeho 
týmu byl zejména Jirka Mokrejš, který doslova létal s míčkem téměř 
do soupeřovy branky. Se ziskem prvního místa jsme pak zamířili do 
okresního kola. 

Když jsme ve stře-
du 21. února odjížděli 
na okresní kolo florba-
lu, měli jsme na mysli, 
jak tvrdě jsme si vydřeli 
vítězství v kole oblast-
ním. V našem prvním 
utkání s týmem Morav-
ské Třebové jsme si ani 
nestihli „zavázat tkanič-
ky“ a během prvních tří 
minut jsme dostali 
4 góly. Nakonec jsme 
se skóre 1:5 odešli do šaten. 

V následujícím utkání s Jevíčkem se opět po začátku na časomě-
řiči ukázala pro nás nepříznivá čísla 0:2. Tým ze dvou třeťáků a pěti 
páťáků se ale nesložil. Důsledná obrana, rychlost, dobíhání všech 
míčků a také štěstí u naší brány nám přineslo šance. Ty sprinter Jiří 
Mokrejš nepromarnil a obrátil skóre hned čtyřmi brankami. 

Ve třetím zápase s Poličkou se nám podařilo soupeře, přes jeho 
kvalitní souhru a dobrou techniku, unavit a uběhat. Znovu jsme vy-
dřeli výsledek 1:0. 

Ve finále jsme se proto střetli znovu s Moravskou Třebovou. 
Tentokrát jsme odolávali. Poločas skončil 0:0. Teprve v druhé části 
druhého poločasu začaly padat góly 1:1. Už to vypadalo na nájezdy, 
ale jak to u nervy-rvoucích dějů bývá, rozuzlení přišlo na konci, když 
jsme inkasovali gól a už nebyl čas to zvrátit. Skončili jsme druzí. 
Chválíme proto chlapce i brankářku za výbornou reprezentaci naší 
školy. 

Jaroslav Bauer 

     Na přání dětí z Lubné a ze Sebranic uvádím následující příběh. 
Je pozdní večer. Hodiny ve Spejblově bytě ukazují sedm hodin, a to je 
na návrat ze školy opravdu pozdě. Spejbl sedí v křesle a čte noviny, 
co chvíli se však s povzdechem podívá na tikající aparát. Otvírají se 
dveře. Tiše, plaše vstupuje Hurvínek.  
Hurvínek – Dobrý večer, tatí.  
Spejbl – Ale, ale, už doma? Tak brzy? 
Hurvínek – Sím ano.  
Spejbl – Podívej se na hodiny! 
Hurvínek – Proč? Já je znám. 
Spejbl – Sedm hodin! Kde jsi se toulal? 
Hurvínek – Já jsem byl ve škole. 

Spejbl – Ve škole? Až do večera? 
Hurvínek – Oni mě tam zdržovali, pan ředitel s panem učitelem. 
Spejbl – A to se podívejme! Tak oni tě tam zdržovali! 
Hurvínek – Sím ano. Zdržovali mě kladením různých otázek. 
Spejbl – Ahá! Tak to jsi byl zase po škole, co? 
Hurvínek – To zrovna ne. Ačkoliv.  
Spejbl – Tak přece! 
Hurvínek – Chtěli se mnou něco prodiskutovat. 
Spejbl – A copak? 
Hurvínek – Ale. Tak ledacos … a různě. 
Spejbl – Poslyš, že ty jsi zas něco provedl? 
Hurvínek – No dovol tatí! Vůbec nic jsem neprovedl. 
Spejbl – Žádný takový ty ... podobně … a vůbec? 
Hurvínek – Vůbec ne. Ani takový ty podobně.  
Spejbl – Tak proč tě tam tak dlouho zdržovali? 
Hurvínek – To bylo čirou náhodou jen proto, že je pan učitel rychlejší 
než já. 
Spejbl – To si myslíš, že jsem čirou náhodou tak hloupej? To to panu 
učiteli tolik vadilo, že je rychlejší? 
Hurvínek – Budeš se divit, ale vadilo. 
Spejbl – To je ňáký divný, ne? 
Hurvínek – Taky to říkám. 
Spejbl – On někam pospíchal nebo co? 
Hurvínek – Pospíchal, tatí. Strašně pospíchal, nešel již zadržet.  
Spejbl – A tys mu nemohl stačit nebo jak to bylo? 
Hurvínek – Přesně tak tatí. Včas jsem nezachytil kvapný nástup pana 
učitele a nestačil ho zadržet. 
Spejbl – To je mi úplně jasný ... I když … I když vůbec nevím, o co 
vlastně jde. A kam pan učitel tak pospíchal? 
Hurvínek – To už asi neví ani on sám. 
Spejbl – Co mi to budeš vykládat! Že neví? 
Hurvínek – Snad na ulici … Možná do sklepa. Nebo do parku. Pří-
padně na hasičskou stanici. Prostě někam pryč. On se nám s tím 
v tom fofru nesvěřoval a pak jsme se ho pro jistotu už neptali. Chá-
peš?  
Spejbl – No, zatím teda, abych pravdu řek! A dál? 
Hurvínek – Každopádně vyběhl tryskem ze třídy a běžel ke schodišti, 
ale tam zakopl o kbelík, šláp na mýdlo, uklouzl a kutálel se po scho-
dech z druhého patra až do přízemí. 
Spejbl – A to je mi pěkný! Ale proč najednou tak spěchal? 
Hurvínek – Tedy, totiž. Podívej se, tatí, my jsme ve třídě losovali. 
Spejbl – Nepleť do toho, co sem nepatří. Losovali, nelosovali, mě teď 
zajímá, proč se pan učitel tak zničehonic dal tryskem na úprk. 
Hurvínek – No právě! My jsme totiž losovali. 
Spejbl – Povídám ti, nech toho a miř k věci! 
Hurvínek – Právě, že mířím! My jsme tedy losovali. 
Spejbl – Hurvajs! 
Hurvínek – A los padl na mě. A tak jsem…  
Spejbl – Copak? 
Hurvínek – A tak jsem, a tak jsem vykřikl: „Hoříí!“ 
Spejbl – Cože? 
Hurvínek – No, a pan učitel se vymrštil a pádil ke dveřím. No, a pak, 
tam na těch schodech, že ano, jak jsem už povídal. Teda, zřízenej byl 
náramně. Ten ti vypadal! 
Spejbl – Sáně borový! Co to říkáš? Ono ve škole hořelo? 
Hurvínek – Ale ne, tatí, nehořelo. 
Spejbl – Tak proč jsi křičel to „Hoříí!“? 
Hurvínek – Protože to tak bylo domluvený. Ale než jsem mohl vy-
křiknout „apríl“, aby bylo jasno, že jde o pouhý aprílový žert, byl už 
pan učitel výše zmíněným způsobem v přízemí. 
Spejbl – Propánajána! Takže…  
Hurvínek – Takže ze strany školy teď mohu očekávat příslušně tvrdá 
opatření. A za co vlastně? 
Spejbl – Ještě se ptej! Kluku, já bych tě nejradši…  
Hurvínek – Co jsem měl dělat, když to bylo domluvený, tatí? Člověk 
musí držet slovo, vždy to říkáš! 
Spejbl – Že ty si na takový poučení vzpomeneš vždycky v pravou 
chvíli. Já nechci slyšet, co mi zas ve škole povědí. 
Hurvínek – Ale, tatí! Můžu já snad za to, že pan učitel byl o tolik 
rychlejší než já? No, řekni, můžu? Nebo můžu snad za to, že je dnes 
prvního dubna, tatí, že je dnes apríla?   

Josef Trojtler z Lubné  

Foto: ZŠ 5x 
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K zamyšlení 

K zamyšlení Okénko včelařského kroužku 

NEZTRAŤTE MOTIVACI V DOBĚ BLAHOBYTU 
je titul knihy Mariana Jelínka, který je známý především jako osobní 
kouč Jaromíra Jágra, a Kamily Jetmarové. Kniha známých koučů se 
zabývá rozporem mezi naším vnějším životním blahobytem a vnitř-
ním stavem nespokojenosti.  
 
Nejdříve několik citátů a úryvků z knihy: 
„Existuje pouze jediný opravdový přepych – přepych lidských vzta-
hů.“ (Antoine de Saint-Exupéry) 
„Nejdůležitější věc, kterou může rodič dítě naučit je, jak se obejít bez 
něj.“ (Frank A. Clark) 
„Lidé zapomenou na to, co jste jim řekli, ale nezapomenou, jak se 
s vámi cítili.“ (Carl W.Buehner) 
„Upřímné objetí od té správné osoby rozpustí i ten největší 
stres.“ (neznámý autor) 
 
     V roce 2012 se německý psychiatr Manfred Spitzer pokusil svou 
knihou Digitální demence upozornit veřejnost na nebezpečí spojená 
s digitálními technologiemi. Spitzer v knize uvádí: 
     Opakovaně se ukazuje, že děti, které jsou ve školách vyučovány 
bez tabletů, dosahují řádově lepších výsledků než ty, které se učí na 
tabletech. To je fakt doložený nesčetnými studiemi, ale i osobními 
zkušenostmi. 
     Nedávno mi napsala jedna italská učitelka, že vyučuje dvě třídy-
jednu s pomocí moderních technologií a druhou bez jejich pomoci. 
Žáci učící se bez tabletů jsou koncentrovanější, dělají rychleji pokro-
ky a lépe si novou látku pamatují. Odpověděl jsem jí: Skvělé, takže 
nyní vyhodíte tablety z okna. 
A ona mi odpověděla: Za interaktivní výuku mám vyšší plat. Odpo-
věděl jsem jí: Počkejte, neříká se tomu korupce? 
     Existuje eminentní ekonomický zájem několika amerických firem, 
aby byly malé děti připoutány k tabletům a tím předurčeny celý život 
odebírat jejich produkty a na internetu sdílet svá osobní data. 
     K problematice digitálních vymožeností pro naše děti se vyjadřuje 
i náš přední psychiatr Radkin Honzák: „Pro malé dítě je dění na obra-
zovce vzhledem k jeho mozkovému vývoji jen chaotickým shlukem 
fleků, ve kterém občas cosi rozpozná, ale nemá šanci pochytit jakéko-
li sdělení. Zajímá ho na tom výhradně to, že se to hýbe. Se stejným 
intelektuálním výsledkem může koukat do automatické pračky.“ 
     Všichni chceme udělat pro své děti to nejlepší a pomoci jim při-
pravit se na šťastný samostatný život. 
     Ale v jakých společenských a ekonomických podmínkách budou 
dnešní děti žít za dvacet, třicet, padesát let? A jaké vlastnosti a zna-
losti budou potřebovat, aby mohly šťastně žít v podmínkách stále 
rychlejších technologických změn? 
 
     Prof. Dr. Michal Pěchouček, MSc. vystudoval kybernetiku na 
ČVUT v Praze a umělou inteligenci na University of Edinburgh. 

V rozhovoru v časopise Vesmír „Umělá inteligence. Vezme nám 
práci, nebo dá?“ odpovídá na některé otázky ohledně budoucnosti. 
Na co všechno bychom měli být připraveni?  Mluví se o zániku 
některých profesí. O nutnosti celoživotního učení... 
     Jde zde o dvě věci: Závislost na umělé inteligenci nás činí křehký-
mi, zranitelnými, představuje úzké hrdlo, které lze napadnout a přes 
které lze lidi ohrozit. Ale jako nejdůležitější vidím změny v oblasti 
práce. Odhady říkají, že do dvaceti let zmizí dvě miliardy pracovních 
míst, což je polovina veškeré práce na planetě. Jen ve Spojených 
státech přijdou v průběhu několika let o práci čtyři miliony mužů 
řidičů. Co s nimi?  Ale také se bojím úbytku administrativní, kance-
lářské práce. Málo se zmiňuje, že ani tady už nebude práce pro lidi. 
Bankovnictví, management, diagnostika v medicíně, žurnalistika, 
práce sekretářek, to všechno se obejde bez lidí. Práce bude masově 
a rychle mizet a co si bez ní lidé počnou? Co budou dělat bez práce? 
Čím naplní své životy? To zavání skutečnou katastrofou. 
 
Jistě se najde cesta, jak se s těmito změnami vyrovnat. 
Budeme muset začít chápat hodnotu práce jiným způsobem. Na li-
dech zůstane práce kolem lidí, pečovatelské profese, služby, tady 
bude čím dál větší poptávka, ale zároveň je nutné, aby dál vznikaly 
ekonomické hodnoty, které tuhle práci zaplatí. Lidem samozřejmě 
zůstanou také vysoce kreativní profese a aktivity. 
 
     Čtyři miliony amerických řidičů se sotva překvalifikují na zdra-
votní sestry nebo programátory. Špatně placené práce dělají větši-
nou lidé, pro něž je komplikované se rekvalifikovat. 
Tady bude důležité, jak se k budoucnosti postaví jednotlivé státy. 
Myslím, že se rozdělí země na ty, které na robotizaci a umělé inteli-
genci vydělají, které se ponesou na její vlně, a na ty, které na ni do-
platí. Aby země mohly v nové situaci fungovat, aby mohly financovat 
potřebné pomocné profese, musí mít k dispozici i dostatek práce 
s vysokou přidanou hodnotou. Pokud taková práce dejme tomu 
v Česku nebude, tak se staneme zemí závislou na humanitární pomoci 
třeba z Číny, Ruska, Německa. Když u nás bude fungovat sofistiko-
vaný druh průmyslu, budeme rozvíjet nové technologie, bude tady 
nějaký „google“, pak tato práce bude vytvářet hodnotu a poplynou 
z ní daně a země bude nezávislá. 
 
     Ne, to není strašení budoucností. Je ale jisté, že dnešní děti budou 
svůj produktivní věk žít v jiných podmínkách. Kdo z rodičů dnešních 
třicátníků a čtyřicátníků si dovedl před třiceti lety představit dnešní 
svět internetu, mobilů a virtuální reality? A technologický pokrok 
svoje tempo stále zvyšuje. 
     Rychlý technologický pokrok zvyšuje požadavky na celoživotní 
vzdělávání, s kterým se začíná stále dříve, ale mělo by být vždy sou-
částí celkového rozvoje individuální osobnosti. 
     Životní podmínky se mění velmi rychle, ale základ lidské spokoje-
nosti zůstává beze změny. Základem jsou dobré vztahy, které jsou 
také obsahem výše uvedených citátů z knihy Mariana Jelínka. 
     Pro rozvoj osobnosti jdou důležitější pozitivní vztahy než to, jak 
brzo se začne mluvit cizími jazyky nebo ovládat tablet.  
 
     Píšu tento článek v postní době a kladu si otázku jak spolu souvisí 
výchova dětí v době pokročilých technologií, kniha o motivaci a půst. 
Ve Starém zákoně je půst popsaný následovně: „Rozevřít okovy své-
vole, rozvázat jha, dát ujařmeným volnost, každé jho rozbít 
(Iz 58,6)“. 
     Do terminologie současných motivačních koučů můžeme verš 
Starého zákona přeložit třeba následovně: „Rozevřít okovy své kom-
fortní zóny, nebát se z ní vystoupit do zón a vyhýbat se dlouhému 
vlivu stresu.“ Obojí lze chápat jako výzvu k stále snaze o pozitivní 
změnu. O změnu ve vztazích k okolí i o změnu sebe sama. 
     Na závěr chci poděkovat všem, kdo výchově a vzdělávání dětí 
věnují svůj profesní i volný čas. 
Pedagogům v mateřské i základní škole, kteří v dětech umí probudit 
zájem o vzdělání. Těm, kteří vedou sportovní a zájmové kroužky 
a mladým lidem, kteří svůj čas věnují přípravám a organizaci prázd-
ninových chaloupek. Je to pestrá směs aktivit, která se neobejde bez 
obětí a opuštění svého komfortu.  Tou nejlepší odměnou jsou pro vás 
určitě šťastně a rozzářené dětské úsměvy, ale přesto DÍKY VÁM. 

Jan Kopecký 

     Jen pár řádků o včelách 
a o včelařském kroužku.  
     Jaro se nám a hlavně včelkám 
pomalu blíží. V těchto dnech to 
zrovna jarně moc nevypadá, ale 
začátek března byl teplejší a jaro 
opravdu připomínal. 
     Dva dny bylo pěkně slunečno 
a teplo, kdy se včely pěkně prolét-
ly, vyprášily se a už z prvních kyti-
ček začaly nosit pyl. 
     Pro nás včelaře to je první svátek, kdy správný včelař běží k úlům. 
Pozoruje, jak které včely létají (v jaké jsou síle) a pomůže jim vyčistit 
dna úlu, aby neměly tolik práce. 
     Udržovat čistotu je základem pro včeličky, aby nevznikala některá 
houbová onemocnění a plísně. Také jsme už začali včelky podněco-
vat medocukrovým těstem. 
     V kroužku se děti pilně učí a připravují na blížící se soutěž včelař-
ských kroužků Pardubického kraje, která proběhne 14. 4. 2018 
v místní škole. Tak jim držte palce. 

Jiří Křivka 
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Pozvánka na tenisový turnaj 

Ping-pongový turnaj Kraj Smetany a Martinů 

     V sobotu 3. 3. 2018 se uskutečnil v sebranické orlovně další roč-
ník turnaje ve stolním tenise, tentokráte pro děti a mládež do 9. třídy 
ZŠ. Celkem se turnaje zúčastnilo 9 sportuchtivých dětí.  
     Turnaj se hrál vyřazovacím systémem (pavouk) na 3 vítězné sety, 
přičemž nasazení do pavouka proběhlo na základě předchozích vý-
sledků ve skupině. Skupina se hrála systémem „každý s každým“ na 
dva vítězné sety. Původně měli být účastníci rozděleni podle věku do 
dvou kategorií (1.–5. třída a 6.–9. třída). Do první kategorie 1.–5. 
třída se přihlásili pouze 3 účastníci. Proto se obě kategorie spojily, 
aby si všichni zahráli co nejvíce. Mnoho zápasů bylo velmi vyrovna-
ných a napínavých a mnohokrát zvítězil jen ten, kdo měl více štěstí. 
Někomu se dařilo více, někomu méně, ale tak to ostatně ve sportu 
chodí. Vyhrát bohužel nemohou všichni.  
     Po velkém úsilí všech hráčů o co nejlepší umístění nakonec turnaj 
zdárně směřoval do svého konce. Všichni účastníci si domů odnesli 
nějakou odměnu za úsilí a snahu o co nejlepší výsledek. Za odměny 
moc děkujeme všem sponzorům. 
     Celý turnaj se nesl v duchu přátelské atmosféry. Děkuji všem, kdo 
se turnaje zúčastnili, třeba se příští rok účastnická listina zase o něco 
rozroste. Doufám, že si všichni zahráli a příjemně strávili sobotní 
dopoledne.  
 
Výsledky turnaje: 
 
Kategorie 1.–5. třída 
1. Tadeáš Glänzner (Sebranice) 
2. Vojtěch Procházka (Sebranice) 
3. Sebastián Klejch (Sebranice) 
 
Kategorie 6.–9. třída 
1. Pavel Jána (Lubná) 
2. David Svoboda (Sebranice) 
3. Filip Stráník (Lubná) 

Za organizátory Antonín Kopecký 

Hráči zleva: Patrik Dostál, Vojtěch Procházka, Sebastian Klejch, David 
Svoboda, Pavel Jána, Filip Stráník, Tadeáš Glänzner, Damián Klejch a Petr 
Kárský. Turnaj velmi dobře zorganizovali: zleva Antonín Kopecký, Jakub 
Večeře a Jiří Večeře. 
Foto: J. Svobodová 

Zveme Vás do Kraje Smetany a Martinů – duben 2018 
Bystré 

3. 4. 2018 – Vernisáž výstavy Bystré mému srdci blízké II – kres-
by Mgr. Jarmily Janků, součástí vernisáže bude krátký kulturní pro-
gram, během kterého vystoupí její vnuk Daniel Havel, flétnista Or-
chestru Národního divadla, a žáci ZUŠ. Vernisáž proběhne v 18 hod. 
v knihovně.  
5. 4. 2018 – PohádkoTour – Městská knihovna od 15:30 hod., po-
hádka, povídání si o přečteném, hry a úkoly. 
6. 4. 2018 – Izraelem a Palestinou za pár kaček – beseda s Filipem 
Tesařem, Bysterákem, studentem, pedagogem a náruživým cestovate-
lem v jedné osobě, od 17:00 hod. ve Školícím středisku na Hasičské 
zbrojnici. Vstupné 20 Kč. 
14. 4. 2018 – Natěrač – konverzační komedie slavného britského 
autora Donalda Churchilla, které se chopili mladí herci DS Vicena 
z Ústí nad Orlicí. Začátek v 19:00 hodin. Předprodej lístků v IC. 
 

Dolní Újezd 
28. 4. 2018 – Stavění Máje 
Ve 14:00 vychází průvod od hostince Koruna. V parku na Rovince 
vystoupí od 15:00 ZUŠ DÚ, v 16:15 Duo Klusoňová – Tmějová, 
od 17:00 slavnostní stavění Máje, v 18:00 Pokáč, 19:30 Machos 
Burritos. 

 
Litomyšl 

9. 4. 2018 – Tomáš Klus: #prostekoncertvklubu 
20:00, Music Club Kotelna, Litomyšl, vstupné: 550 Kč 
21. 4. 2018 – Šansony Chantal Poullain 
19:00, Smetanův dům, Litomyšl 
Šansony Chantal Poullain to je hluboko posazený sexy hlas, lahodná 
francouzština, jazzově laděná kapela pod vedením Štěpána Markovi-
če a atmosféra sladké Francie, vstupné: 290–390 Kč. 
26.  4. 2018 – Buty - koncert 
19:00 hod., Smetanův dům, Litomyšl. Vstupné: 320–380 Kč 
29. 4. 2018 – Jiří Suchý a Jitka Molavcová: Nezapomenutelné 
písně (na které se zapomnělo) 
17:00, Smetanův dům, Litomyšl 
Orchestr divadla Semafor řídí Jiří Svoboda. Hostem večera bude 
Michal Malátný, zpěvák kapely Chinaski a člen Divadla Semafor, 
vstupné:  340–390 Kč. 
 

Oldřiš 
7. 4. 2018 – beseda s Věrou Sosnarovou 
Skutečný příběh ženy, která byla po druhé světové válce odvlečena 
z Československa a prožila 19 krutých let v sovětských vězeních 
a gulazích, od 17:00 hod v Orlovně Oldřiš. 
 

Polička 
6.–12. 4. 2018 – Jeden svět Polička – Aktualizace systému 
Mezinárodní festival dokumentárních filmů o lidských právech 
Polička Jazz 2018 
18. 4. 2018 – Proč nemohu spát  
Orchestr Ježkovy stopy přiveze představení nabité hudbou i diva-
dlem. Tylův dům  od 20:00 hod.  
20. 4. 2018 – MARTIN BRUNNER TRIO & EPOQUE QUAR-
TET / PRIME TIME VOICE / LUBOŠ ANDRŠT GROUP 
Tylův dům od 19:30 hod. 
21. 4. 2018 – NAJPONK TRIO / CONCEPT ART ORCHEST-
RA / ELENA SONENSHINE & JOCOSE JAZZ  
Tylův dům  od 19:30 
23. 4. 2018 – Staré dámy – divadelní představení 
Tylův dům od 19:00 hod. 
Študio L&S Bratislava, hrají: Kamila Magálová a Zdena Studenková 
 

Sebranice 
1. 4. 2018 – Velikonoční zábava – od  20:00 hod. na sále kulturního 
domu, hraje Rytmik Jedlová, vstupné 60 Kč. Pořádá TJ Sebranice. 
7. 4. 2018 –Turnaj ve hře Člověče, nezlob se!  
Od 14:00 hod. v přísálí kulturního domu. První cena – dort. Občer-
stvení za drobný peníz připraveno stejně tak jako odměny všem hrá-
čům. 
 

TENISOVÝ TURNAJ 2018 
     Srdečně zdravíme všechny velké i malé příznivce „bílého sportu“. 

     Rok utekl jako voda a máme tu další, již  
7. ročník tenisového turnaje „O pohár starostky obce Sebranice“. 

Kdo má zájem a chuť si zahrát tenisový turnaj ve čtyřhře,  
ať se určitě přihlásí.  

Přihlášky, prosím, posílejte do 6. května 2018 na email:  
rostislavsvoboda.66@seznam.cz 

Rosťa Svoboda 
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Sebranické hasičky na horách Akce „Ukliďme Česko“ 

     V sobotu 3. 3. 2018 bylo tak krásné počasí, že jsme se mladší 
hasičky rozhodly vyrazit společně s naším trenérem Mirkem Kopec-
kým na týmovou lyžovačku a pokřtít tím „cestovně“ naše nové hasič-
ské auto. Vyrazilo se v ranních hodinách, protože nás čekala hodino-
vá cesta do areálu Čenkovice. Auto jsme ponechali na dolním parko-
višti, vzali výbavu a vydali se zakoupit permanentku na čtyřhodinové 
jízdné. Čekala nás cesta do strmého a velice klouzavého kopce. Po 
zdolání strmé klouzačky jsme vystoupali v čele s Mirkem po kovo-
vých schodech, zatímco jedna vychytralá hasička zvolila lehčí cestu, 
a to nechat se vyvézt pásem pro lyžaře. Dvousedačková lanovka nás 
vyvezla nahoru, a pak už tu byly jen báječné a zábavné jízdy dolů.      

Foto: SDH Sebranice 

     Po podzimní části sezony jsme se přesunuli do tréninkových 
prostor tělocvičny v ZŠ Na Lukách v Poličce jako již několik posled-
ních roků. Zde probíhaly pravidelné úterní tréninky. K tomu ještě 
čtvrteční v tělocvičně Na Skalce v Lubné. Hala je fajn, ale všichni se 
už těšíme na příchod jara a teplejšího počasí, kdy opět vyběhneme na 
trávník sebranického hřiště. 
     Během zimy jsme odehráli dva turnaje v Dolním Újezdu. První se 
uskutečnil 17. 2. 2018 a druhý 4. 3. 2018. Bohužel ani na jednom 
turnaji jsme nebyli v plném počtu, ale přesto tým vybojoval v prvním 
turnaji krásné třetí místo. Ve druhém turnaji jsme skončili čtvrtí před 
Litomyšlí a Němčicemi, kdy jsme v posledním zápase ztratili vedení 
3:1 a remíza 3:3 nás odsunula z druhého na již zmiňované čtvrté mís-
to. Přesto si dovolím celý tým pochválit a vyzdvihnout snahu a bo-
jovnost. Nesmím také zapomenout poděkovat pořadatelům za per-
fektní průběh obou turnajů.  
     Nyní nás čeká druhá část sezony a 8 turnajů okresního přeboru. 
Začínáme na hřišti ve Svitavách o víkendu 14/15. 4. 2018. Do kalen-
dářů si však nezapomeňte poznačit termíny 29. 4. a 13. 5., kdy bude-
me turnaj pořádat v Sebranicích. Těšíme se, že nás přijdete podpořit. 

Ing. Martin Filipi a Petr Kovář - trenéři 

     Vážení spoluobčané, 
     dne 7. 4. v rámci oslav Dne Země (22. 4.) bude probíhat v celé 
České republice akce „Ukliďme Česko“. Do této akce se zapojují 
občané České republiky, ať už jako organizátoři, dobrovolníci, nebo 
podporují tuto akci finančně, materiálně či mediálně. „Ukliďme Čes-
ko“ podporuje i známá osobnost, patronkou letošního ročníku je Gab-
riela Koukalová.  
     Tuto akci chtějí podpořit a zapojit se do ní i sebraničtí mladí hasi-
či, kteří se k úklidu také registrovali. Neboť snahou vedoucích je 
vychovávat děti i k péči o životní prostředí. Mimo požární sport se-
znamujeme v průběhu roku děti i s různými odbornostmi a specializa-
cemi. Jednou ze specializací je Ekolog.  
     Naším cílem bude tedy uklidit naši vesnici, naše Sebranice! Proto 
dne 14. 4. v čase 9–13 hod. budeme uklízet obec od nečistot a aspoň 
trochu se vynasnažíme zlepšit životní prostředí v místě, ve kterém 
žijeme. Pokud budete mít, vážení spoluobčané, ten den čas a hlavně 
chuť nám pomoci, přijďte a přidejte se k nám. Budeme moc rádi! ☺ 
Sejdeme se v 9 hod. u kapličky na Pohoře. Dle počtu dobrovolníků 
se buď rozdělíme na skupiny (dle bydliště dobrovolníků se bude uklí-
zet okolí jejich bydliště) nebo uklidíme jednu část obce. Pomůcky na 
úklid – rukavice a pytle bychom měli obdržet od organizace 
„Ukliďme Česko“ a budou rozdány v den úklidu. Ostatní případné 
pomůcky s sebou – hrábě, tůčka, lopaty… 
     S pocitem dobrého vykonaného skutku bude po úklidu následovat 
občerstvení u kapličky. Opečeme si špekáčky, pití bude též zajištěno. 
Pokud by Vás zajímalo více informací o akci „Ukliďme Česko“, 
najdete je na stránkách: http://www.uklidmecesko.cz/. 
Nebo kontaktujte  Radku Večeřovou, tel. 777 612 788. 

Radka Večeřová 
 

Vážení spoluobčané, 
je dobře, že i naše děti a jejich rodiče mají chuť zorganizovat takovou 
bohulibou aktivitu. Děkuji, že se připojíte a pomůžete Sebranice ukli-
dit. Dále to cítím i jako další možnost, jak se spolu potkat, a to při 
práci a odměně u slibovaných buřtů.  

Lenka Karalová,  
starostka obce 

Sebranické hasičky na horách 

     Jezdili jsme po celém areálu Čenkovic, dokonce jsme zavítali i na 
jednu jízdu na přilehlou sjezdovku, a to na Červenou vodu. Bohužel 
zde bylo tolik lidí, že se tvořily dlouhé fronty, proto jsme raději zvoli-
li cestu zpět. Během našich sportovních výkonů nás přepadla únava, 
a tak jsme uvítali odpočinek s horkými nápoji ve stánku pod sjezdov-
kou. Po nabrání sil lyžování pokračovalo, dokonce se některé odváž-
né lyžařky pokoušely o akrobatické kousky. Kolem šestnácté hodiny 
nás čekala cesta zpět. Přepadlí únavou a velice hladoví jsem se cestou 
stavili na večeři. 
     Po návratu domů jsme byli sice unavení, ale hlavně spokojení, že 
jsme takový výlet plný zážitku a společného stmelování uskutečnili. 
Tímto bychom chtěly moc poděkovat trenérovi Mirďovi, že i když ho 
stojíme občas dost práce i nervů, užil si to společně s námi na skvě-
lém výletě. 

Eliška Kotoučková 

Co se děje u mladších elévů? 

Foto: TJ Sebranice 2x 
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Akce „Ukliďme Česko“ 
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Rozpis služeb zubní pohotovosti (soboty, neděle, svátky) 
Duben, květen 2018 

        2. 4.   MUDr., MBA E. Kopecká,  Bystré,  606 182 715 
    7.–8. 4. MUDr. P. Kopecká, Litomyšl, 461 614 614 
14.–15. 4. MUDr. P. Kossler, Polička, 461 724 369 
21.–22. 4. MUDr. Z. Králová, Litomyšl, 461 100 497 
28.–29. 4. MUDr. P. Krpčiar, Litomyšl, 461 619 670 
         1. 5. MDDr. K. Kučerová, Polička, 731 262 633 
    5.–6. 5.  MUDr. M. Kučerová, Polička, 461 724 635 

Pozvánka na zábavu 

Pozvánka na turnaj ve hře Člověče, nezlob se! 

Rozpis služeb zubní pohotovosti 

V sobotu 7. 4. 2018 od 14.00 hodin  
se v přísálí kulturního domu v Sebranicích uskuteční  

TURNAJ ve hře ČLOVĚČE, NEZLOB SE!TURNAJ ve hře ČLOVĚČE, NEZLOB SE!  
První cena - dort! 

Z důvodu sjednocení turnaje, nabízíme seznámení se s pravidly: 
1) před započetím hry mají všichni hráči nasazeno, 

2) začíná vždy nejmladší hráč u stolu a poté, ve směru hodinových ručiček, pokračují další spoluhráči, 

3) hraje se pouze se 2 figurkami, které musí hráč umístit do svého domečku, 

4) hraje se „na vyhazování“ a v případě, že hodí šestku + k tomu další čísla na kostce, vyhazuje spoluhráče až na konečný součet, 

5) nevyhazuje se pouze tehdy, když mají na začátku hry všichni hráči nasazeno a předchozí hráč hodí takový počet, že by následují-

cího hráče hned vyhodil, aniž by tento hráč vůbec rozjel hru, 

6) lze zakončit hru „šestkou“, pokud to vyjde na políčka do domečku a pokud se zároveň hráč neunáhlí a nehodí k tomu další číslo 

na kostce, 

7) hráči se k jednotlivým hracím stolům před každým kolem osobně losují. 

Občerstvení za drobný peníz připraveno stejně tak jako odměny všem hráčům! 
Doprovodná akce 

Děti, které budou mít hru odehranou, ale budou chtít počkat na výsledky, si budou moci zahrát ping-pong. Kdo by měl 
zájem o hraní ping-pongu, ať si s sebou vezme pálky a míčky. 


